
 

Dagsorden/Referat – SKOLEBESTYRELSESMØDE 
   

 

Mødeinformation 

Dato: 

15.8.2022 

Tidspunkt: 

18.00 – 21.00 

 

Sted: 

Personalerummet 

Stenlille Skole 

Faste deltagere: Afbud: 

Eleverne 

Gæster: 

 

Ordstyrer: CEL Ref.: ANRA 

Dagsorden    

 

1. Godkendelse af referat fra sidste SB-møde den 16. juni ’22 

 

2. Godkendelse af dagsorden til SB-mødet den 15. august ’22 

 

3. Kort oplæg om arbejdet i en skolebestyrelse 

Vedhæftet pdf-fil ”Introduktion – Skolebestyrelsens arbejde”. 

 

4. Mødekalender for skoleåret 2022-2023 (jf. bilag) 
 

5. Antimobbestrategi (jf. bilag) – til godkendelse. 

Pkt. udsat fra SB-mødet den 16. juni 2022 

 

6. Brugertilfredshedsundersøgelse (jf. bilag) – Stenlille Skole. 

Pkt. udsat fra den 16. juni 2022 

 

7. Nyt fra elevrådet. 

Elevrådet er ikke konstitueret til den 15. august 2022 

 

8. Økonomi (jf. bilag) 

 

9. Orientering: 

Nyt fra SB 

Nyt fra TR/ Personale 

Nyt fra Lederteam 

 

9. Referattype 

 

10. Lukket punkt 
 

11. Eventuelt: 

 

 

 

 

 

  

Ejer/Tid 

 

SK/ 2,5 min 

 

SK/2,5 min 

 

ANRA/10 min 

 

SK/10 min 

 

SK/20 min 

 

SK/20 min 

 

 

Elev/5 min 

 

CEL/35 min 

 

  

 

SK/10 min 

CH/LJ 10 min 

CEL/ANRA 10  

 

SK/30 min 

CEL/10 min 

 

      /5 min 

 

 

 

 

 

 

 

 

I alt 

180 min./ 

3 timer 
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Dagsorden 

1. Godkendelse af referat fra sidste SB -møde  

Rettelse fra sidste referat. Der er ikke tale om en besparelse, men budgetoverholdelse. 

Rettelse under nyt fra bestyrelsen: Bestyrelsen udtaler kritik af kommunens forvaltning af børn og 

familieområdet. Bestyrelsen anmoder om hjælp fra fagcenteret til at rejse kritikken til politikerne.     

2. Godkendelse af dagsorden til SB -møde 

Dagsorden er ikke godkendt – Ændring: punkt 9 og punkt 9 (i dagsordenen) ændres til punkt 9 og 

10 i referatet. Der tilføjes et punkt om skoleboden. Punktet om brugertilfredshedsundersøgelse ud-

sættes. Punktet fra elevrådet udgår, da elevrådet ikke er konstitueret endnu.  

Herefter blev dagsordenen godkendt.  

3.  Introduktion til skolebestyrelsen  

 Intro til skolebestyrelsen ved Anne. Anne gav bestyrelsen et oplæg om arbejdet i skolebestyrelsen. 

Oplægget er efter mødet sendt ud til bestyrelsen.  

Bestyrelsen bemærker: Der skal opdateres kontaktoplysninger hos Skole og forældre.  

Principperne skal være offentligt tilgængelige på hjemmesiden. Alle forældre skal vide, hvor de fin-

des.  Der har været nogle år, hvor der ikke har været prioriteret at tage principper op, men arbejdet 

med principperne er i gang. Der er lige nu følgende principper: 

• Digital kommunikation 

• Skole/hjem samarbejde.  

• Ordensreglement 

• Medicinhåndtering 

• Sundskole/kost princip.  

• Brug af Ipad – et princip (dette skal opdateres til Chromebooks). 

Principperne skal lægges ind under Aula i dokumenter.   

Bestyrelsen er gået i gang med arbejdet tidligere. Det arbejde skal fortsætte.  

Det er vigtigt, at vi tager fat i de principper, som vi allerede har. Det er et stort arbejde og et ressour-

cetungt arbejde. Et ønske: Der skal et punkt på næste møde med en forretningsorden for skolebe-

styrelsen.      

 

4. Mødekalender for skoleåret 2022-2023 

Alle datoer er godkendt undtagen datoen i marts og maj. Datoen d. 29/3 ændres til d. 27/3 og d. 

29/5 (2.pinsedag) ændres til d. 31/5 2023. Der sendes en revideret plan ud til bestyrelsen.  

 

5. Antimobbestrategi 

Bestyrelsen genoptog arbejdet fra sidste møde omkring en antimobbestrategi. Det er lovpligtigt, at 

Stenlille Skole har en antimobbestrategi. Arbejdet skal gøres grundigt og ordentligt.  

Bestyrelsen skulle på dette møde godkende det udsendte oplæg.  

Bestyrelsen efterspørger, at det sproglige bliver tilrettet, og at eleverne (elevrådet) bliver en del af ar-

bejdet.  
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Bestyrelsen bemærker, at det udsendte oplæg tager afsæt i noget generelt og arbejdet med skolestyr-

ken. Det er ikke tilpasset Stenlille Skole.  

Bestyrelsen foreslår at få besøg fra de medarbejdere, der har arbejdet med det udsendte oplæg. Der 

kan efterfølgende nedsættes en arbejdsgruppe. Her skal eleverne være repræsenteret.   

Der er allerede gennemført en mindre kortlægning af trivslen (fra projekt mental sundhed). Den 

kan bruges til arbejdet.  

Det er vigtigt, at elevrådet bliver hørt i dette arbejde. Mobning foregår både i skolen og i fritiden.  

Det er et vigtigt område, og det er meget komplekst. Der skal reageres, når skolen bliver kendt med 

mobning. Det er vigtigt,  

Næste udkast skal udsendes i word, så det kan redigeres.     

På mødet i oktober inviteres Nicola Nyhave til at deltage.    

6. Brugertilfredshedsundersøgelse 

Punktet udsættes til næste møde.  

7. Nyt fra elevrådet 

Punktet udgår.  

8. Økonomi 

Camilla gennemgik budgettallene for Supercenteret, for SFOen og for almenskolen. 

Camilla gennemgik, hvad de enkelte poster indeholder under den enkelte overskrift.  

Bestyrelsen stillede spørgsmål til det udsendte oplæg.  

 

Til Supercenteret mangler der forventet forbrug. Det skal tilføjes til gennemgangen ved næste besty-

relsesmøde. Bestyrelsen spørger til undervisningsmaterialer: Supercenteret har eget budget til dette.  

Afdelingsleder Mette Møhncke inviteres til næste bestyrelsesmøde i september.  

Vedr. SFO: Supercenteret aflønner de medarbejdere fra supercenteret, der følger børnene fra su-

percenteret i SFOen.    

 

SFOen: Bestyrelsen efterspørger, at SFOen deltager ved bestyrelsesmødet i oktober. Der ønskes en 

opdatering på arbejdet i SFOen.  

Afdelingsleder Ingelise Larsen inviteres til mødet i oktober vedr. status på arbejdet i SFOen.  

Der er enkelte udgifter, der endnu ikke er afregnet.        

 

Almenskolen:  

I første halvdel af skoleåret er der brugt mere på enkelte poster. Det er ikke ensbetydende, at udgif-

terne er de samme i andet halvår.   

I forhold til specialundervisning: Der er pt. et merforbrug.  

Det samlede budget er tilført midler i form af bevilling af støttetimer.  

 

Bestyrelsen stiller spørgsmål til forbrug af midler til elever i specialundervisning og i eksterne tilbud. 

Der ønskes en uddybning af udgifter til de enkelte områder. Bestyrelsen ønsker et samlet overblik 

over de forskellige ”kategorier” (specialundervisning, dagbehandling mm.).  
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Bestyrelsen vil gerne have klare meldinger, så de kender det reelle forbrug og de reelle udgifter.  

Der mangler overblik over indtægter og forventet forbrug.  

Det er vigtigt for bestyrelsen, at de kan træffe valg på et oplyst grundlag.  

Camilla gennemgik det forventede merforbrug og mindreforbrug på de forskellige områder. 

Skolerne arbejder med at nedbringe det forventede merforbrug på specialundervisningsdelen. Ca-

milla gennemgik forslag til at nedbringe det forventede merforbrug.  

Bestyrelsen bemærker, at de ældste elever hellere skal modtage online undervisning end f.eks. at 

mangle undervisning.   

En ting er 2022, men hvad med 2023? Det er vigtigt, at der også bliver tænkt økonomi på en læn-

gere bane. Det er vigtigt med et fokus på gode rammer – også ud over 2022.  

 

Der er en udfordring med et stort efterslæb omkring ferieregnskab. Dette bliver der nu arbejdet 

med.  

Det er også vigtigt, at vi fastholder vigtigheden af sygefraværsstrategien. Alle har ret til ferie, og vi 

skal væk fra, at medarbejderne udskyder ferie.  

 

Camilla gennemgik, hvad skolen skal prioritere i den kommende tid. Forvaltningen er bekendt med 

denne prioritering.         

Bestyrelsen bemærker, at skolebodsordningen og generelle forhold skal drøftes mellem ledelse og 

bestyrelse, før der meldes ud på Aula.  

Bestyrelsen bemærker, at de gerne vil orienteres omkring økonomiske tiltag inden mødet, så de kan 

forberede sig sige bedst muligt.    

9. Skolebod 

Der blev drøftet diverse muligheder for at have skolebod. Skoleboden betyder meget for eleverne, og mange 

forældre er glade for ordningen.  

Fordele og ulemper blev drøftet.  

Ledelsen arbejder videre med at genindføre skoleboden. Den vil snarest være oppe at køre i sin velkendte 

form.  

Skoleboden blev drøftet, da den trækker ressourcer, og disse skal prioriteres fra andre opgaver.   

Punktet bliver taget op på et senere møde for at drøfte evt. andre muligheder.   

10. Orientering 

Orientering: 

Nyt fra SB 

Formanden og næstformanden for bestyrelsen skal deltage i et dialogmøde med Henrik Madsen og Mette 

Kristensen på baggrund af en henvendelse fra bestyrelsen.  

 

Nyt fra TR/personale  

Det har fyldt, at der har været en anderledes opstart af det nye skoleår. Der er ændrede rammer, og flere 

elementer er forandret.  

Der er et efterslæb med kurser og uddannelse. Økonomien fylder.    

Det gennemsnitlige timetal er øget i dette skoleår. Det gennemsnitlige timetal er på 27-28 lektioner.   
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Nyt fra Lederteam 

Sendes ud skriftligt til bestyrelsen efter mødet.  

 

11. Referattype 

Udskydes til næste møde.  

11. Lukket punkt  

 

12. Eventuelt 

Stilletid før skoletid 

Der stilles spørgsmål til stilletiden. Bestyrelsen bemærker, at der ikke må tales inden skolestart i de 

yngste klasser. Der er forskellige oplevelser af denne ordning. Både positivt og mindre positivt.  

Ledelsen tager punktet til efterretning. Ledelsen vil bl.a. have fokus på dette i forhold til teamkon-

trakterne. Bestyrelsen vil også gå i dialog med medarbejderne i de konkrete klasser. Ledelsen vil 

også gå i dialog med medarbejderne. Der skal meldes nogle konkrete aftaler ud, så forældrene ken-

der dem.    

 

Dresscode 

Der har været en hændelse i SFOen, hvor et barns beklædning har været kommenteret. Det er en 

fejl. Der er ikke en dresscode på Stenlille Skole.   

Bestyrelsen bemærker, at der ikke er en dresscode, så derfor skal elevers beklædning ikke påtales.  

 

Skemafri skole 

Stenlille har arbejdet med en skemafri skole. Mødetiderne var kendte, men skemaet var ikke nød-

vendigvis fast. Bestyrelsen har tidligere udarbejdet et princip om en skemafri skole. Bestyrelsen be-

mærker, at det udleverede skema til eleverne har været imod dette princip. Ledelsen beklager, at 

der er gået imod et princip.  

Ønske: Punktet om den skemafri skole skal drøftes mere grundigt i bestyrelsen. Punktet skal på et 

kommende bestyrelsesmøde og personalemøde. 

 

Bestyrelsen bemærker: vi skal blive bedre til at overholde tiden, der er afsat til et bestyrel-
sesmøde. Enten ved strammere tidsstyring, eller ved ikke at være så ambitiøse med antal-
let af punkter 
 

Mødet sluttede kl. 21.34.  

   

Referent: Anne 

  

 


